
 
 
 
Election of members of GRETA, the monitoring body of the Council of 
Europe anti-trafficking convention 
 
Strasbourg, 04.12.2008 – The first meeting of the Committee of the Parties of the Council of Europe 
Convention on Action against Trafficking in Human Beings (CETS No. 197), to be held in Strasbourg on 5 
and 8 December, will elect the experts who will monitor whether states meet their treaty obligations. 
 
The Group of Experts on Action against Trafficking in Human Beings (GRETA) will regularly publish reports 
evaluating measures taken by states to apply the convention.  
 
This new Council of Europe monitoring body will be composed of independent and highly qualified experts 
in human rights and the fight against trafficking. It will have a minimum of 10 and a maximum of 
15 members acting in their individual capacity. 
 
The Committee of the Parties is a political body made up of representatives from states that have ratified 
the convention. It will make recommendations based on the conclusions of GRETA´s reports and will be an 
international observatory for the prevention and combating of trafficking and the protection of its victims.  
 
The convention entered into force on 1 February 2008. So far, 19 states have ratified it: Albania, Armenia, 
Austria, Bosnia and Herzegovina, Bulgaria, Croatia, Cyprus, Denmark, France, Georgia, Latvia, Malta, 
Moldova, Montenegro, Norway, Poland, Portugal, Romania and Slovakia. Another 21 states have signed 
but not yet ratified it.  
 
Contact: Jaime Rodríguez, Press Officer, Tel. +33 (0) 689 99 50 42; jaime.rodriguez@coe.int 
 
 
Élection des membres du GRETA, instance de suivi de la Convention 
du Conseil de l’Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains 
 
Strasbourg, 04.12.2008 – La première réunion du Comité des Parties à la Convention du Conseil de 
l’Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains (STCE n° 197), qui se tiendra à Strasbourg du 5 au 
8 décembre, procédera à l’élection des experts qui s’assureront du respect par les Etats de leurs 
obligations conventionnelles. 
 
Le Groupe d’experts sur la lutte contre la traite des êtres humains (GRETA) publiera régulièrement des 
rapports d’évaluation des mesures prises par les Etats en application de la convention.  
 
Cette nouvelle instance de suivi du Conseil de l’Europe se composera d’experts indépendants hautement 
qualifiés dans les domaines des droits de l’homme et de la lutte contre la traite. Elle comptera 10 membres 
au minimum et 15 membres au maximum, qui mèneront leurs activités à titre individuel. 
 
Le Comité des Parties est un organe politique constitué des représentants des Etats ayant ratifié la 
convention. Il formulera des recommandations sur la base des conclusions des rapports du GRETA, et 
jouera le rôle d’observatoire international pour la prévention de la traite des êtres humains, la lutte contre ce 
phénomène et la protection des victimes.  
 
La convention, qui est entrée en vigueur le 1er février 2008, a jusqu’à présent été ratifiée par 19 Etats : 
Albanie, Arménie, Autriche, Bosnie-Herzégovine, Bulgarie, Croatie, Chypre, Danemark, France, Géorgie, 
Lettonie, Malte, Moldova, Monténégro, Norvège, Pologne, Portugal, Roumanie et Slovaquie. Plusieurs 
autres, au nombre de 21, ont signé la convention mais ne l’ont pas encore ratifiée.  
 
Contact : Jaime Rodríguez, attaché de presse, tél. : +33 (0) 689 99 50 42 ; jaime.rodriguez@coe.int 
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